
Travelwithus 
cestovatelské celebrity z instagramu

Mladé cestovatelky Denisa Zmeškalová (Deny) 
& Karolína Kilhofová (Carol) sdílí při svých ces-
tách zážitky, fotky a příběhy na jejich Instagramu 
TRAVELWITHUS123, kde si vybudovaly širokou 
základnu fanoušků, kterých je cca 93 tisíc! I my 
v KC Průhon přibližujeme současné trendy v ces-
tování, a tak se na zážitky z cestování (ne)obyčej-
ných holek můžete těšit na podzimní přednášce 
„Krásy Mexika“.

Kolik zemí jste již procestovaly a dá se říct, kde se vám
nejvíce líbilo a kam se chcete případně vrátit?
Zemí jsme navštívily přibližně 55, ale některé z nich jsme nepoznaly tak detail-
ně, jak bychom si přály, takže se plánujeme vrátit. Během studia na VOŠ jsme 
cestovaly hlavně přes prodloužené víkendy, nebo po zkouškách. Poslední roky 
už preferujeme delší cestování, obvykle alespoň na 30 dní. V Evropě nás nejvíce 
zaujala Malta, kterou jsme si projely křížem krážem. Dokonce přemýšlíme, že se 
tam na nějaký čas přestěhujeme. A nesmíme zapomenout na nádhernou Mallor-
cu! V USA je těžké vybrat z tolika států, ale určitě vyzdvihneme New York, Floridu, 

Massachusetts a Nevadu. Každý z těchto států je zajímavý něčím úplně jiným, ať už jde o mrakodrapy, krásné pláže, zalesněná města, nebo kýčovité hotely 
a casina. A nakonec jsme si zamilovaly Mexiko, kde jsme byly na naší poslední cestě v listopadu a prosinci 2020. 

Co je pro vás motivací cestovat a podle čeho vybíráte své destinace?
Setkaly jsme se s názory, že cestování vám jen „žere“ peníze, ale nic z toho nemáte. My si myslíme přesný opak. Nejsme materialistky a nepotřebujeme věci 
vlastnit. Čím dál více si uvědomujeme, že nám k životu stačí jeden batoh a vše ostatní jsou zbytečnosti, které leží a nezužitkujeme je. Na cestách jsme nejšťast-
nější. Sbíráme zážitky, zkušenosti, příběhy, učíme se cizí jazyky, zkoušíme úplně nové věci. To je naše motivace. A podle čeho vybíráme destinace? Zpočátku to 
bylo podle financí. Našly jsme letenku za 200 Kč, měly jsme delší volno, tak jsme letěly. Poslední roky trávíme léto (a občas i zimu) v Americe. Není to proto, 
že by se nám nelíbilo v Asii nebo Africe, ale čistě z praktických důvodů. Hledáme destinace dle dostupnosti MHD, protože nemáme řidičské průkazy, ano – 
cestovatelky bez řidičáku! (Začátkem března jsme začaly autoškolu!) Stále se trošku ohlížíme na finance, ale hlavně na počasí. Jelikož jsme jako studentky 
cestovaly hlavně v létě, tak pro nás automaticky padaly destinace, kde je v létě deštivé období. Máme i „Bucket list“, kam bychom se rády podívaly.

Co vás na místě zajímá? Památky, příroda, jídlo, místní lidé?
Vše, co zaznělo v otázce. Dříve jsme v dané zemi chtěly poznat co nejvíce, popojížděly jsme 
z místa na místo, moc toho nenaspaly a každý den se stěhovaly. Tohle období už je naštěs-
tí za námi, teď volíme tzv. „Slow travel“, kdy si užíváme daného momentu, zůstáváme jen 
na pár místech, stěhujeme se, co nejméně. Když nestihneme vše z našeho itineráře, tak 

máme důvod se v budoucnu vrátit. Vždy se snažíme ochutnat něco nového, typic-
kého pro danou zemi. Občas skrze jazykovou bariéru ani nevíme, co jsme si objed-
naly, nebo se řídíme obrázky. V Pobaltí jsme ochutnaly velmi zajímavá místní jídla, 
v Itálii samozřejmě mořské plody. Do USA jsme poprvé letěly se seznamem na lístku 

„co musíme ochutnat“. Ve Filadelfii to byl třeba Philly Cheesesteak. 
Na cestách se vždy seznámíme se spoustou nových 
lidí. S většinou z nich udržujeme do dnes kontakt. 
Rády posloucháme příběhy dalších cestovatelů, 
nebo je super poslechnout si o dané destinaci 
od místního obyvatele.
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Proč se zaměřujete na Evropu a Severní/Střední Ameriku? 
Z jednoduchého důvodu – je zde nejlépe pokrytá doprava. Jak už MHD, nebo meziměstská. Řidičský průkaz nás vždy docela limitoval, bez něj by se nám 
např.  v Mauretánii dost špatně cestovalo. Také hraje roli bezpečnost. Evropa je taková pro nás známá, až na pár odlišností, místních zvyků je to v podstatě 
stále, jako v ČR. Na USA jsme si rychle zvykly a cítíme se tam ještě bezpečněji než u nás. 

Kde jsou lidé nejvstřícnější?
USA! Rozhodně USA! Máme odsud spoustu pozitivních zkušeností, kdy jsme 
třeba jen stály na ulici s krosnami na zádech, dívaly se na mapu a kolemjdoucí 
se nás sami ptali, jestli nepotřebujeme pomoc. Ze zásady nestopujeme, ale 
v USA jsme si auto už párkrát stoply – jedna postarší paní si kvůli nám zajela 
asi 70 km opačným směrem. Řidič autobusu nás po konci směny zavezl auto-
busem až před ubytování, protože jsme seděly ve špatném autobuse a byly 
jsme kolem půlnoci na opačném konci města. Policisté nám tam také nesčet-
někrát pomohli, vlastně chodíme vždy prvně prosit o pomoc policisty.

Kde vám nejvíce chutnalo?
Jednoznačně Mexiko. Milujeme mexické jídlo – to taky byl jeden z top důvodů, 
proč jsme si zvolily letět do Mexika. Burrito, nachos, guacamole, quesadilla, 
tacos, to bychom mohly jíst od rána do večera. 

Jaké ubytování volíte a jak ho vybíráte, když cestujete 
do více lokalit při jedné cestě?
Snažíme se vybírat ubytování s kuchyní, nebo alespoň mikrovlnkou, protože 
si na cestách samy vaříme. Také volíme ubytování dál od centra, pláže, pak 
je dvakrát levnější. Ubytování máme většinou zajištěné přes Airbnb.   

Mexiko jste navštívily během listopadu a prosince 
2020, tedy v době přísných epidemiologických opatření. Jak probíhala cesta a co vše se změnilo?
My během epidemiologických opatření nacestovaly poměrně dost, takže jsme byly připravené, že to nebude procházka růžovým sadem. Zakoupily jsme 
letenku se společností KLM přes Francii. Letět jsme měly za přibližně 6 dní. O 24 hodin později nám cestu zrušili skrze lockdown ve Francii. Rozhodovaly 
jsme se, zda letět jinudy, nebo to raději odložit. Nakonec jsme se rozhodly pro druhý pokus a zkusily jsme cestu Vídeň – Frankfurt – Cancún. Tentokrát nám 
aerolinka po pár hodinách přebookovala let na jiné dny. S tím se bohužel v této době musí počítat, ty změny tam jsou. Do Mexika nebyl potřeba ani PCR test,  
ani karanténa. Cesta do Vídně proběhla hladce, jednalo se o transfér na letiště. Ve všech letech bylo třeba mít roušku po dobu letu. Po příletu do Mexika 
jsme absolvovaly trošku podrobnější pohovor (i v porovnání s USA). Cestovat, na tak dlouhou dobu v pandemické situaci, se jim na imigračním moc nezdálo. 

Jaká opatření měli v té době v Mexiku?
V Mexiku to byl v podstatě opak ČR. Roušky nosil kdo chtěl, ale jen v místech, kde byl větší pohyb osob (obchody, MHD). Pláže byly otevřené. Rozestupy se ne-
dodržovaly nikde. V některých místech (obchody, autobusové stanice, letiště) byla při příchodu desinfekce, či podložka napuštěná dezinfekcí na očištění bot. 
V jednom jediném obchodě jsme zaznamenaly, že pouštěli na nákup po jedné osobě. Památky a restaurace byly otevřené. Pro nás naprosto bezproblémové, 
nic co by nás omezovalo. 

Nemusí se cestovatel bát v Mexiku? Ve zprávách často čteme o drogových kartelech, které ovládají celé oblasti.
Pokud dodržujete základní a snad automatická pravidla, jako třeba nechodit po nocích sama, tak je Mexiko naprosto bezpečné. Pohybovaly jsme se hodně 
i po tzv. vyloučených lokalitách, kde jsme se zaměřovaly na sociální situaci obyvatel, a nikde jsme se necítily v nebezpečí. Drtivá většina obyvatel nemluví 
anglicky, takže vám moc neporadí kam jít, kde co najít, ale jinak atmosféra srovnatelná, jako v USA – anonymita, nikoho nezajímáte, občas na vás zakřičí 
prodejce od nějakého stánku jestli nechcete zkusit tequilu :) 

Hodně turistů míří na známá místa, jako jsou pláže v Acapulcu. Jakou pláž byste doporučily vy?
Nejsme plážové povalečky, ale v Mexiku nás ty pláže uchvátily natolik, že jsme skoro nic jiného, než šnorchlování nedělaly. Jednoznačně 

nejkrásnější pláž byla Playa Chac Mool. Hezčí pláž jsme dosud nikde neviděly. Pro surfaře byla například perfektní Playa Delfines, tam byly 
vlny tak obrovské, že jsme se nemohly dostat dál než metr od břehu. 

Mexiko je známé svou pikantní kuchyní. Ochutnaly jste i jejich velmi pálivé chilli papričky? Co vše 
by měl návštěvník Mexika ochutnat?

Chilli papričky jsme vůbec ochutnávat nemusely, oni je totiž automaticky dávají téměř do všech jídel, anebo k jídlu přiloží nádobu s pálivými omáčkami. Me-
xické jídlo máme rády, ale třeba Hanaberos papričky jsme neochutnaly. Určitě doporučujeme místní burrito, quesadillu a hlavně tequilu! My alkohol pijeme 
1-2x ročně, ale v Mexiku jsme zkusily asi 15 druhů tequily od kokosové, až po mangovou a medovou.  

Mexiko bylo kolébkou Mayské civilizace. Navštívily jste tato místa a jak na vás působila?
Ano, navštívily jsme město Coba s mayskou pyramidou, také Chichén Itzá. Zajímavými místy pro nás byly posvátné jeskyně s šamanem, který provádí rituá-
ly. Mayských obyvatel je v Mexiku spousta, ale v podstatě je nerozeznáte od ostatních. Nenosí žádné zvláštní oblečení, kterým by se odlišovali. 

Jaké je vaše doporučení mladým lidem, kteří chtějí vyrazit na svou první vzdálenější cestu?
Určitě jeďte raději po vlastní ose. Nejen že ušetříte značnou část peněz, ale vše si naplánujete sami. Zůstanete na místě, jak dlouho budete chtít a nikdo vás 
nebude nikam hnát. Pokud se bojíte skrze jazykovou bariéru, tak opravdu nemusíte. Ruce a nohy to vždy jistí. Určitě nezapomínejte na kvalitní zdravotní 
pojištění, to nikdy nepodceňte, nemuselo by se to vyplatit. 

Rozhovor: Kulturní centrum Průhon. Foto: Archiv Travelwithus (Mexiko).
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